
PRESENT SIMPLE POSITIVE = přítomný čas prostý, kladné věty
- tento čas používáme pro opakované děje, naše zvyky a návyky
eg.: 
Tom gets up at six every morning. = Tom vstává každé ráno v šest hodin.
I never eat tomato sauce. = Nikdy nejím rajskou omáčku.
My parents watch the news every day. = Moji rodiče se dívají na televizní noviny každý večer.
- signální slova: always (= vždy), usually (= obvykle), often (= často), sometimes (= někdy), never  
                            (= nikdy), every… day/weekend/year… (každý …den/víkend/rok…)
U osob I/you/we/they:
PODMĚT + SLOVESO v základním tvaru
eg.:
 I live in Pardubice. = Bydlím v Pardubicích.
You play tennis every week. = Ty hraješ tenis každý týden.
We like ice cream. = Máme rádi zmrzlinu.
They visit their grandparents at the weekends. = Oni o víkendech navštěvují své prarodiče.
!POZOR! u osob he/she/it přidáváme ke slovesu koncovku – s:
PODMĚT + SLOVESO s koncovkou -s
He lives in Prague. = On bydlí v Praze.
She plays tennis every week. = Ona hraje tenis každý týden.
It likes meat. = Ono (zvíře) má rádo maso.
Pravidla pro přidávání koncovky –s/-es
- u většiny sloves jednoduše přidáme koncovku –s:
eg.: cook → cooks, live →lives, swim →swims, look →looks, listen →listens
- musíme se ale naučit několik výjimek:
1) sloveso končí na o → přidáme koncovku –es: 
eg.: go →goes, do →does
2) sloveso končí na y, před kterým je souhláska → změkčíme a přidáme koncovku –es:
eg.: carry →carries, cry →cries, study →studies, try →tries
!POZOR! pokud je před y samohláska, neměkčíme a přidáme pouze koncovku –s:
eg.: play →plays, enjoy →enjoys
3) sloveso končí na x, ss, sh, ch → přidáme koncovku –es:
eg.: relax →relaxes, kiss→kisses, wash →washes, watch →watches

https://www.youtube.com/watch?v=UZMDp89VjEM
